MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS BELARUSIAN STATE UNIVERSITY FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS Department of International Law

Annotation to the master's thesis

TRANSACTIONS AS THE BASIS OF COMMERCIAL ACTIVITY UNDER THE LAWS OF THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA AND THE REPUBLIC OF BELARUS

Zhang Jiaying

Scientific supervisor M.P. Korotkevich

ANNOTATION

- **1.The size of the thesis:** 43 pages, 3 chapter, 51 sources.
- **2.Key words**: transactions; commercial activity; Belt and Road Initiative; consumer rights; cross-border relationship; E-commerce; legal comparison.

3. The content of the work

The object of the study is legal relations arising in commercial activities at the conclusion of transactions.

The subject: Chinese law, Belarusian law, working documents of international organizations.

The purpose of this research is to systematically analyze the legal issues involved in transactions under the laws of the People's Republic of China and the Republic of Belarus as a basis for commercial activities, explore the similarities and differences between the legal systems of the two countries and their impact on business activities, and then put forward strategies and suggestions to promote the healthy development of bilateral business activities.

Research methods are theoretical overview analysis, synthesis, legal comparison, historical comparison.

The results obtained and their novelty. The Thesis analyses the concept of transaction as the basis of commercial activity in China and Belarus, and the impact of transactions on business activity. The author formulated proposals to promote the development of bilateral business activity and others.

Reliability of materials and results of the master's thesis. Materials and results of the Master's thesis were prepared and formulated independently by the author

Area of possible practical application. The results obtained in the course of the research can be used in improving the legislation of China and Belarus, can be useful in law enforcement activities, in particular in the field of consumer protection, as well as be the basis for further scientific research in the field of regulation of transactions as the basis of commercial activity.

АННОТАЦИЯ

- **1.** Структура и содержание магистерской диссертации: 43 страницы, 3 главы, 51 источник.
- **2. Ключевые слова:** сделки; коммерческая деятельность; Инициатива «Пояс и путь»; права потребителей; трансграничные отношения; электронная коммерция; сравнительный анализ.

3. Содержание работы

Объектом исследования являются правоотношения, возникающие в коммерческой деятельности при заключении сделок.

Предмет исследования - китайское право, белорусское право документы международных организаций.

Цель данного исследования - систематически проанализировать сделки по законодательству Китайской Народной Республики и Республики Беларусь как основы коммерческой деятельности, изучить сходства и различия между правовыми системами двух стран и их влияние на деловую активность, а затем выдвинуть предложения по содействию развития двусторонней деловой активности.

Методы исследования - теоретический обзорный анализ, синтез, юридическое сравнение, историческое сопоставление.

Полученные результаты и их новизна. В исследовании проанализировано понятие сделки как основы коммерческой деятельности в Китае и Беларуси, проанализировано влияние сделок на деловую активность. Автор формулирует предложения по содействию развития двусторонней деловой активности и другие.

Достоверность материалов и результатов магистерской диссертации подготовлены и сформулированы автором самостоятельно.

Область возможного практического применения. Полученные в ходе исследования результаты могут использоваться при совершенствовании законодательства Китая и Беларуси, могут быть полезны в правоприменительной деятельности, в частности в сфере защиты прав потребителей, а также являться основой для дальнейших научных изысканий в сфере регулирования сделок как основы коммерческой деятельности.